
Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre životné prostredie, poľovníctvo a 

rybárstvo, vodné a lesné hospodárstvo, konanej dňa 29.11.2023  
 

 

Prítomní: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Miriam Kudolániová, MgA. Radoslav Irša, Peter 

Lorenc, Roman Matula, Milan Podola 

 

PROGRAM: 

1. Návrh VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a DSO 

2. Návrh VZN, ktorým sa ruší VZN č. 2/2018 o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia 

malými zdrojmi znečisťovania 

3. Rôzne 

 

K bodu 1 

V tomto bode bol prerokovaný návrh VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady 

a DSO. M. Kudolániová informovala o dôvodoch zvýšenia poplatku. Návrh na zvýšenie 

vychádza zo skutočných ročných nákladov na odvoz a likvidáciu všetkých komunálnych 

odpadov, ktoré vyprodukujú občania, zamestnanci, vlastníci nehnuteľností. Predpokladané 

ročné náklady na nakladanie s odpadom t.j. vývoz popolníc, odvoz a likvidácia objemného 

odpadu zo zberného dvora, odvoz drobného stavebného odpadu, odvoz a likvidácia odpadov 

obsahujúcich nebezpečné látky (napr. farby, lepy, tlačiarenské farby ...), zber kuchynského 

odpadu sú vo výške 261 540 €. Ak sú všetky tieto náklady rozrátané medzi poplatníkov t.j. 

občanov, zamestnancov, vlastníkov nehnuteľností, podnikateľov tak náklady na jednu osobu 

sú vo výške 43,67 €. Takéto náklady sú z tohto dôvodu, že všetok tento odpad končí na 

skládke komunálneho odpadu to je cca 1142 ton odpadu za rok.  

Pre informáciu uviedla, že zber papiera, lepenky, skla, viacvrstvových kombinovaných 

materiálov, obalov z kovu, šatstva, textílií, žiariviek, všetkých druhov elektroodpadu, jedných 

olejov a tukov, motorových olejov, batérií, plastov, všetkých druhov kovov, dreva, 

nábytkového dreva a konárov zo stromov je zdarma. Mesto za odvoz týchto druhov odpadov 

neplatí nič. Mesto má podľa zákona o miestnych daniach a miestnom poplatku, ale aj podľa 

zákona o odpadoch preniesť na poplatníka plnú výšku predpokladaných nákladov na daný 

rok. Návrh VZN prevzal všetky doterajšie texty z VZN z roku 2022, ponechané sú všetky 

povinné zákonné úľavy, tak ako boli doteraz (t.j. ak sa niekto viac ako 90 dní nezdružuje 

v mieste TP), pridaná je úľava pre vlastníkov chát v mestskej časti Adamov, kde je 

navrhovaná výška poplatku, ktorá zohľadňuje počet 22 vývozov v období od mája do 

septembra v roku.  

Ďalej M.Kudolániová informovala o plánovanej zmene výpočtu poplatku s účinnosťou od 

1.1.2025, kde občania budú platiť poplatok za skutočne vyprodukované množstvo odpadu. To 

znamená, že nádoby budú vážené  priamo pri vývoze pri nehnuteľnosti a občan bude platiť 

poplatok za každý kilogram odpadu, ktorý umiestni do popolnice. V priebehu roka 2024 sa 

začne vykonávať váženie nádob u každej nehnuteľnosti. Výsledky tohto váženia budú slúžiť 

ako podklad pre zálohovú platbu v roku 2025. O všetkých týchto skutočnostiach budú občania 

včas informovaný. 



Členovia komisie diskutovali o návrhu VZN a pri hlasovaní všetci členovia súhlasili 

s predloženým návrhom VZN.  

Záver:  Členovia komisie odporúčajú poslancom MsZ predložené VZN vydať. 

 

K bodu 2 

M. Kudolániová informovala, že na zasadnutie MsZ bude predložený aj návrh VZN ktorým sa 

ruší VZN č. 2/2018 o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia malými zdrojmi znečisťovania. 

Uviedla, že od 1.7.2023 je účinný nový zákon o ochrane ovzdušia a vykonávacie vyhlášky. 

Zároveň je aj nový zákon o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia. Poplatková povinnosť sa 

vzťahovala a aj v novom zákone sa vzťahuje len na právnické osoby a fyzické osoby – 

podnikateľov, ktorí prevádzkujú malý zdroj znečisťovania. 

V pôvodnom zákone bol ako zdroj znečisťovania uvedený zemný plyn, rôzne sušiarne, 

udiarne, chovy hospodárskych zvierat a pod. Toto všetko zo zákona vypadlo a ako zdroje 

znečisťovania zákon taxatívne uvádza takto:  

- spaľovacie zariadenie a iný technologický celok spaľujúci čierne uhlie, koks, hnedé 

uhlie alebo biomasu, 

- činnosť nanášanie náterov na povrchy, lakovanie s projektovanou spotrebou 

organických rozpúšťadiel nad 0,6 t/rok, 

- povrchová úprava vozidiel s celkovou spotrebou organického rozpúšťadla nad 0,5 

t/rok,  

- odmasťovanie a čistenie povrchov kovov, elektrosúčiastok, plastov a iných materiálov 

vrátane odstraňovania starých náterov organickými rozpúšťadlami s projektovanou 

spotrebou nad 0,6 t/rok. 

Žiadne takéto zariadenie sa v súčasnosti na území mesta nenachádza. Ak by sa v budúcnosti 

v meste takéto zariadenie vybudovalo, mesto môže tento poplatok prostredníctvom VZN 

stanoviť. Výška poplatku je priamo stanovená v zákone.  

Záver: Členovia komisie odporúčajú poslancom MsZ predložené VZN vydať. 

 

K bodu 3 

a) R.Irša – tlmočil požiadavku, či by aj byty na sídlisku nemohli dostávať vrecia na triedený 

odpad.  

M.Kudolániová uviedla, že pre bytové domy vrecia nemáme pridelené, nakoľko sú tu 

kontajnery, ale ak niekto má záujem o tieto vrecia môže sa zastaviť na úrade a vrecia sa 

mu poskytnú. Je však potrebné, aby občan zabezpečil, že plné vrecia dá ku kontajnerom 

až v deň alebo pred dňom vývozu papiera a plastov, aby nedochádzalo k znečisťovaniu 

priestorov boxu, keďže tieto sa môžu roztrhnúť.   

b) R.Irša uviedol, že je rád že sa podarilo zabezpečiť na cintorín nádoby na plasty.  

M.Kudolániová uviedla, že pri kontrole sa zistilo, že občania dobre pochopili na čo sú 

nádoby určené a až na malé výnimky tam boli len plasty a obaly z kahancov. 

c) M.Kudolániová ďalej informovala, že u primátora sa konalo stretnutie zainteresovaných 

k problému karavanov umiestnených v Adamove u vody. S pracovníkmi Okresného úradu 

Skalica, boli dohodnuté postupné kroky, ktoré by mali smerovať k ich odstráneniu 

z pozemkov, kde sú teraz umiestnené. 

 

 



 

d) Ďalej bola prediskutovaná možnosť otvoriť zberný dvor ešte jeden deň v týždni naviac.    

 

Na záver predsedníčka poďakovala za účasť na komisii.  

 

Zapísala dňa 30.11.2023 

Mgr. Miriam Kudolániová, tajomníčka 


